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ZÁPIS Z AKCE
FÓRUM ZDRAVÉHO MĚSTA JILEMNICE — DESATERO PŘÍLEŽITOSTÍ

28. dubna 2022

Dle prezenční listiny 43 přítomných, za NSZM ČR: Dana Diváková, za MěÚ: David Hlaváč, Vladimír Vinklář,
Petr Faistauer, Martin Šnorbert, Nela Trömerová, Ilona Šolcová, Jana Steinerová, Pavla Svobodová, František
Augustin, Jindřiška Vebrová, Pavel Erlebach.
Moderace: Dana Diváková, zástupce NSZM ČR a Ladislav Stránský, absolvent Gymnázia, SOŠ a SZŠ Jilemnice.

Moderátor Ladislav Stránský
přivítal účastníky patnáctého
ročníku Fóra Zdravého města
Jilemnice a představil soubor
Haverlanti Základní umělecké
školy Jilemnice pod vedením
ředitelky ZUŠ Lenky Krausové,
který se postaralo o úvodní
kulturní vystoupení.

Po skončení hudebního
vystoupení přivítal všechny

přítomné a jmenovitě tyto hosty:
• Danu Divákovou, zástupkyni Národní sítě Zdravých měst ČR
• Elišku Soukupovou, předsedkyni komise Zdravého města (ZM) Jilemnice a místní Agendy 21 (MA21)
• Davida Hlaváče, starostu města Jilemnice, politika Zdravého města Jilemnice a MA21
• Vladimíra Vinkláře, místostarostu města Jilemnice
• Petra Faistauera, tajemníka Městského úřadu v Jilemnici

a jednotlivé pracovní oblasti a garanty těchto oblastí:
• Rozvoj města, hospodaření města, občan a úřad — Martin Šnorbert, vedoucí odboru rozvoje, investic a

majetku, koordinátor ZM a MA2I.
• Životní prostředí— Ilona Šolcová, referentka oddělení rozvoje, majetku a investic
• Zdravý životní styl, sociální oblast, bydlení — Ilona Otáhalová, vedoucí Pečovatelské služby Jilemnice
• Vzdělávání a kultura — Tomáš Hajlek, pedagog Gymnázia, SOŠ a SZŠ Jilemnice
• Volný čas, sport a cestovní ruch — Vladimír Horáček, zastupitel města Jilemnice, předseda komise

tělovýchovy a sportu
• Podnikání a zaměstnanost — Eliška Soukupová, předsedkyně komise ZM a MA21, soukromá

podnikatelka
• Doprava, prevence kriminality, bezpečnost občanů — Vladimír Vinklář, místostarosta města Jilemnice

Následovala prezentace řešení příležitostí z roku 2021. Výsledky představili Eliška Soukupová spolu s Davidem
Hlaváčem.

Příležitost č. 1: Rozšíření sportovního areálu Hraběnka
V současnosti je odevzdána projektová dokumentace pro společné územní řízení a stavební řízení, včetně
propojení do prostoru venkovního biotopového koupaliště (forma cyklostezky s chodníkem), probíhá
projednávání s majiteli pozemků a byla proplacena dotace z Libereckého kraje za zpracování projektové
dokumentace. Bylo zažádáno o dotaci z nadace ČEZ na workoutové hřiště v prostoru střelnice. Byly osazeny
tři lavičky v prostoru od buněk k lesu, které budou pojmenovány po 3 významných sportovcích města při
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nadcházejícím sjezdu rodáků. Plánuje se provedení úpravy příjezdové cesty ke střelnici a obnova areálu
pevných kontrol (po zimě)

Příležitost č. 2: Zřídit fond obnovy Areál služeb
Město zadalo několik studií na nové využití prostoru Areálu. Areál zařazen do databáze brownfield
Libereckého kraje (možnost dotace). Řešeno několikrát v komisi rozvoje podnikání a v komisi rozvoje
Fond obnovy projedná Finanční výbor a zastupitelstvo města, není to zas tak snadné, zatím nedošlo ke shodě
jakou studii (vizi) naplňovat, dlouhodobé řešení.

Příležitost č. 3: Dostupněiší stomatologická péče
Nově otevřena zubníordinacev Metyšově ulici MDDr. Milena Šlégrová (rozená Kalenská)a rozšířena kapacita
v ulici Geologa Pošepného, přesto kapacita zubních lékařů v oblasti mírně nedostatečná. Samospráva na
zvýšení počtu stomatologů nedisponuje dostatečnými nástroji.
Porovnání s okolními městy dle údajů ze stomatologické komory
Jilemnice: 6 - 7 zubařů, 900 obyvatel /zubař, Lomnice: 3 zubaři, 1850 obyvatel /zubař, Semily: 7 zubařů, 1357
obyvatel /zubař, Vrchlabí: 18 zubařů, 695 obyvatel/zubař

Příležitost č. 4: Dostupné bydlení
v současné době je zpracována dokumentace pro vydání územního rozhodnutí na I. etapu bytové výstavby
Buben. Některé z objektů bude možné vyčlenit pro startovací byty. V dubnu 2021 byly předány k užívání 4
sociální byty vybudované v čp. 70. Úprava DPS — vyčlenění bytů ve vrchních patrech z režimu. Přestavba čp.
332 (Kojeňák) pro bydlení

Příležitost č. 5: Využití staré budovy gymnázia
Domluveno s Libereckým krajem umístění odborných učeben střední zdravotnické školy a speciální školy,
zbývající část objektu (novější přístavba a tělocvična využívány školou Montessori). Na základě požadavků
školních subjektů zadána projektová studie pro prověření prostorových možností. Poměrně vybydlený objekt,
nutná výměna rozvodů vody, kanalizace a elektro = finančně náročné

Příležitost č. 6: Více strážníků MP
Dne 18. 2. 2022 schválila rada města usnesením 6/74RM/22 navýšení limitu tabulkových míst zaměstnanců
obce zařazených do městské policie na 5. V současné době se vrátil jeden strážník z dlouhodobé pracovní
neschopnosti, byl přijat nový strážník z Úpice a 2 strážnice jsou v současnosti na mateřské dovolené, přičemž
jedna již se již částečně zapojuje na jiné agendě (bydlení ukrajinek) a návrat plánuje na podzim. Zájem o výkon
práce MP je minimální, nedaří se získat nové i již vyškolené pracovníky, přednost mají služky státní, kde je
zaručena výsluha

Příležitost č. 7: Lépe zapojit občany do věcí veřejných
Důkazem, že se to nedaří, je i dnešní malá účast veřejnosti. Jsou hledána nová média a kanály pro oslovení
občanů. Pro každou skupinu je třeba hledat komunikační kanály. Máme dobrý tištěný Zpravodaj. Bude
zprovozněna nová verze webových stránek města. Město začalo více využívat svých Fcb stránek a nově zřízen
lnstagram. Aplikace Mobilní rozhlas bude nahrazen novým produktem „ V obraze“ spolupracujícím s novým
webem města.

Příležitost č. 8: U nových investic vyhodnocovat provozní náročnost, životní cyklus
Úkol pro odbor Rozvoje, investic a majetku, nutno řešit již v diskusi a v zadání projektové dokumentace a
studií. V současné době turbulentních cen médií je to těžký úkol a v řadě prováděných akcí nelze jednoznačně
stanovit. U projektů, které řeší adaptaci města na klimatické změny (zelenomodrá infrastruktura) není
návratnost investic reálná

Program pokračoval prezentací Dany Divákové, která představila činnost organizace Národní síť zdravých
měst ČR (NSZM ČR). Asociace NSZM ČR byla založena v roce 1994 a sdružuje 130 členů po celé České
republice (města, kraje, mikroregiony, MAS, obce). Tato města zajímá, jak vidí lidé místní situaci, co jsou podle
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nich priority, příležitosti, připomínky, problémy, které posunou město kupředu. Vize členů NSZM ČR: „Zdravé
místo pro kvalitní život“. Zdravé město — znamená místo, kde lidé mohou dlouhodobě žít kvalitně, spokojeně
a zdravě. Jsme už ZDRAVÉ MĚSTO? Pojmenujme si místní priority očima lidí, tzv. „1OP“, které nutně
potřebujeme vyřešit.
Dana Diváková vysvětlila princip práce u jednotlivých tématických stolů. U každého stolu diskutují všichni
účastníci, během vyčleněného času mohou účastníci mezi stoly přecházet. U každého stolu se sestaví seznam
problémů, čárkami se odhlasují priority postupující do finále. Garant oblasti představí návrhy jdoucí do finále,
ve finále se hlasuje nalepením hlasů o prioritách „1OP“. Zároveň vyzvala i k vyslovení pochval, pokud se něco
povedlo. V letošním roce probíhala v rámci fóra i pocitová mapa.

Prezentace pracovní části
U jednotlivých tematických stolů probíhala diskuse nad problémy, po vypršení časového limitu pro práci u
stolů jednotliví garanti prezentovali hlavní dva problémy jdoucí do souhrnného hlasování (v textu níže
označeny tučně a podtržením), zápis obsahuje přepis i ostatních problémů, které vzešly z diskuse u stolů.
Dodatečná diskuse neproběhla u žádné oblasti.

Představení priorit vzešlých z diskuse u stolu:
• Využít bývalou budovu gymnázia nejsou prostředky
• Podpořit vystavbu nové tělocvičny pro gymnázium
• Najít lepší prostor pro knihovnu
• Nakoupit nové sedačky do kulturního domu
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A. Rozvoj města, hospodaření města, občana úřad —garant Martin Šnorbert

Představení priorit vzešlých z diskuse u stolu:

• Zalistit výstavbu nových bytů městem (13)
. Zainvestovat pozemky pro výstavbu RD (11)
• Zajistit investice do podpory cestovního ruchu (propagace, single track) (10)
• Omezit alibistické jednání úředníků (0)
. Zkrátit dlouhé lhůty vyřízení úředních záležitostí (stavební úřad) (3)

B. Životní prostředí — garant Ilona Šolcová

Představení priorit vzešlých z diskuse u stolu:
• Ohradit kontejnerová stání (15)
• Osadit více odpadkových košů (1)
• Obnovit zeleň na kruhových objezdech (10)
• Pokutovat černé skládky (6)
POCHVALA: za úpravu kontejnerových stání ve městě, za výsadbu na sídlišti a za dobrou spolupráci se

zahradnicí města (udělení řádu zlatých nůžek)

C. Zdravý životní styl, sociální oblast, bydlení — garant Ilona Otáhalová

Představení priorit vzešlých z diskuse u stolu:
• Transformovat byty se statusem DPS (11)
• Revitalizovat autobusové nádraží (WC, vzhled) (25)
• Podpořit dobrovolnické organizace se zaměřením na občany v nouzi (4)
• Zřídit autobusovou linku pro seniory (0)
POCHVALA: za vybudování sociálních bytů v čp. 70 (4 byty) a pořízení elektrokoloběžky

D. Vzdělávání a kultura — garant Tomáš Hajlek

(2)

(11)
(17)
(1)
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Opravit Haklovu hrobku

E. Volný čas, sport a cestovní ruch — garant Vladimír Horáček

Představení priorit vzešlých z diskuse u stolu:
. Zvýšit finanční podporu neziskových organizací pracujících s mládeží (11)
. Pořádat více sportovních akcí v rámci škol (6)
. Podpořit vybudování nových ubytovacích zařízení pro návštěvníky (18)

F. Podnikánía zaměstnanost—garant Eliška Soukupová

Představení priorit vzešlých z diskuse u stolu:
. Naslouchat potřebám živnostníků a firem (8)
. Nechat areál OSP v majetku města a zpracovat koncepci území (18)
POCHVALA: Za covidový program pro podnikatele

G. Doprava, prevence kriminality, bezpečnost občanů — garant Vladimír Vinklář

Představení priorit vzešlých z diskuse u stolu:
• Opravit a udržovat silnice a chodníky
• Vybudovat parkovací dům na sídlišti
• Vybudovat nové parkoviště u nemocnice (u autobusové zastávky)
• Prodloužit kamerový systém na Hraběnce od buněk ke střelnici
POCHVALA: Zahradnici města za vzornou péči o veřejnou zeleň

Závěrečné hlasování:
Každý účastník dostal u prezence 2 hlasovací lístky, které oba mohl umístit kjednomu problému (zdůraznění
váhy problému) anebo každý hlasovací lístek k rozdílným problémům. Po skončení prezentace problémů
jednotlivých oblastí proběhlo hlasování, na jehož základě bylo sestaveno desatero problémů Jilemnice
(seřazeno sestupně podle počtu přiřazených hlasů):

Pořadí Definovaný problém Počet hlasů
1. Revitalizovat autobusové nádraží (WC, vzhled) 13
2. Zajistit lepší prostor pro knihovnu 8
3. Opravit a udržovat silnice a chodníky 7
4. Naslouchat potřebám živnostníků 5

5. - 7. Zajistit výstavbu nových bytů městem 4
5. - 7. Zvýšit finanční podporu neziskových organizací pracujících s mládeží 4
5. - 7. Vybudovat nové parkoviště u nemocnice (u autobusové zastávky) 4

8. Podpořit výstavbu nové tělocvičny pro gymnázium 3
9. — 11. Zainvestovat pozemky pro výstavbu RD 2
9. — 11. Ohradit kontejnerová stání 2
9. — 11. Nechat areál OSP v majetku města a zpracovat koncepci území 2
12. — 14. Transformovat byty se statusem DPS 0
12. — 14. Obnovit zeleň na kruhových objezdech O

12. — 14.
Podpořit vybudování nových ubytovacích zařízení pro návštěvníky

(7)

(17)
(4)
(10)

(5)
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Řešení problémů:
Od 17. do 30. května bude probíhat anketa mezi občany města. Ověřené problémy, tzn. ty, které se umístí
v první desítce na fóru a zároveň v první desítce v anketě, budou předloženy zastupitelstvu města k dalšímu
resem.

Na závěr akce starosta města Jilemnice poděkoval všem za konstruktivní diskusi u jednotlivých stolů a za
zájem o veřejné dění ve městě.

V Jilemnici dne 28. dubna 2022 ĺ‘.
Zapsal: Martin Šnorbert, odbor rozvoje, investic a etku

Fotodokumentace:

-1‘,,
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